
بهبود عملکرد خاک در بیش 
از ۲۶۶ هزار هکتار از اراضی 

کشاورزی

معاون آب  و خاک وزیر جهاد کشــاورزی اعلام کرد: در ســه ســال اخیر بالغ بر ۲۶۶ هزار هکتار 
طرح های ویژه آبی و خاکی برای توسعه و بهبود عملکرد اراضی کشاورزی در سراسر کشور انجام شد.

به گزارش خبرگزاری مهر، صفدر نیازی شــهرکی، معاون امور آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی با 
بیان اینکه در سه سال اخیر بالغ بر ۲۶۶ هزار هکتار طرح های ویژه آبی و خاکی برای توسعه و بهبود 
عملکرد اراضی کشاورزی در سراسر کشور انجام شد. گفت: این عملیات در حوزه اجرای سامانه های 
نوین آبیاری در ۱۵۲ هزار و ۸۰۰ هکتار )آبیاری های تحت فشار و کم فشار(، انجام شبکه های فرعی 
آبیاری و زهکشــی ۱۷ هزار و ۲۰۰ هکتار، تجهیز و نوســازی ۱۱ هزار و ۴۰۰ هکتار و زهکشــی 
زیرزمینی در ۳۱ هزار و ۲۰۰ هکتار اراضی کشاورزی بوده است.وی با اشاره به اینکه احیا و مرمت 
۲ هزار و ۴۵۰ کیلومتر قنوات از دیگر دســتاوردهای معاونت آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی در 
دولت سیزدهم است، افزود: ۲ هزار و ۸۰۰ هکتار تأمین آب برای توسعه باغات در اراضی شیبدار، ۵۳ 
هزار و ۴۰۰ هکتار احداث و بهسازی کانال های آبیاری عمومی و پوشش انهار سنتی، ۵۲۰ کیلومتر 
انتقــال آب با لوله و ۸۰ میلیون مترمکعب نیز از طرح های کوچک زودبازده تأمین آب در این دوره 
سه ساله اجرا شده است.معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی، انجام ۱۸۰۰ هکتار عملیات آب و 
خاک با همکاری تشکل ها در قالب تعاونی تولید و یا سایر تشکل ها را نیز از دستاوردهای این معاونت 
قلمداد کرد و ادامه داد: این کار شامل تجهیز و نوسازی و احداث جاده های بین مزارع و بوده که تنها 
در سال ۱۴۰۱ بالغ بر ۱,۰۰۰ میلیارد تومان آورده بخش خصوصی در قالب خودیاری برای تجهیز 
اراضی کشاورزی به ســامانه های آبیاری تحت فشار اختصاص یافته است.وی با اشاره به اینکه سال 
گذشته بیش از ۷ ایستگاه پمپاژ نیمه کاره که بیش از ۱۵ سال از زمان آغاز اجرای آن ها گذشته بود، 
در استان های چهارمحال و بختیاری و ایلام توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی تکمیل و اجرا شد، 
گفت: این اقدامات در اجرای شعار سال رهبر معظم انقلاب مبنی بر »جهش تولید با مشارکت مردم« 
و با برگزاری جلسات متعدد با سرمایه گذاران بخش خصوصی اجرایی شد.نیازی شهرکی تصریح کرد: 
حوزه دیگر همکاری ما با تشــکل ها، بهره برداری و بهره وری محصولات کشاورزی بوده که عموماً به 
نظام های بهره برداری تحویل شــده اند. به عنوان مثال در شبکه های فرعی آبیاری و زهکشی غرب و 
شــمال غرب کشور، مقرر شد ۲۲۵ شرکت تعاونی تولیدی تشکیل و اراضی توسط آن ها مدیریت و 
تولید توسط این شرکت ها انجام شود که تا امروز ۲۰۰ تعاونی در این ارتباط کار خود را آغاز کرده اند.

وزیر نفت گفت: دولت ســیزدهم تولید نفت ایران را از۲ میلیون و ۲۰۰ هزار بشــکه 
به ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار بشــکه رساند، تا دو روز آینده ۵ پروژه پتروشیمی با حضور 
سرپرســت ریاست جمهوری به بهره برداری می رسد.به گزارش خبرگزاری مهر، جواد 
اوجی وزیر نفت امروز )شــنبه ۲ تیر ماه( در نشســت خبری مشترک با علی بهادری 
جهرمی سخنگوی دولت و علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، اظهار 
داشت: در دولت سیزدهم ۱۵۳ پروژه در بخش های بالادستی و پایین دستی به ارزش 
۳۴ میلیارد به سرانجام رسید.وی افزود: سال ۱۴۰۰ که فعالیت را شروع کردیم فروش 
نفت پایین بود و مختومه ماندن پروژه ها ســبب شــده بود که نیروهای وزارت نفت 
بی انگیزه شــوند؛ همچنین ۲۰ تا ۳۰ میلیون بشــکه نفت فوق ســنگین نیز بر روی 
کشتی ها مانده بود.وزیر نفت ادامه داد: در دولت قبل به سبب عدم فروش نفت، تمامی 
مخازن خشکی و دریایی ایران پر شده بود و ۱۲ کشتی VLCC به ظرفیت هر کدام ۲ 
تن وظیفه ذخیره سازی را بر عهده داشتند.اوجی گفت: هر ۶ ماه یک بار در دولت قبل 
یک کشتی می خریدند تا با استفاده از آن بتوانند میعانات گازی و نفت فوق سنگین را 
ذخیره کنند.وزیر نفت گفت: ذخیره سازی نفت و میعانات سبب کاهش تولید گاز شده 
بود و این موضوع باعث آسیب رسانی به نیروگاه ها و عدم دریافت سوخت در نیروگاه ها 
بود که منجر به خاموشی در سال ۱۳۹۹ شد.وی بیان کرد: این کشتی ها سالانه ۴۶۰ 
میلیون دلار به کشور ضربه می زدند که در دولت سیزدهم نه تنها کشتی خریده نشد، 
بلکه تمامی ذخیره ها نیز به فروش رشــید.اوجی اضافه کرد: با اســتفاده از روش های 
نوین در حوزه فروش نفت و دیپلماسی موفق انرژی توانستیم تا اوایل سال ۱۴۰۱ همه 
میعانــات گازی را به فروش برســانیم.اجرای ۳۰۰ پروژه نفتی و گازی به ارزش ۱۲۰ 
میلیارد دلاروزیر نفت گفت: برنامه ما در ابتدای دولت این بود که پروژه های نیمه کاره 
و تولیدی را در اولویت قرار دهیم که از جمله آنها طرح های ذخیره ســازی، توســعه 
میادیــن، جمع آوری گازهای فلر، انتقال فرآورده بود. در حال حاضر نیز بیش از ۳۰۰ 
پروژه به ارزش ۱۲۰ میلیارد دلار را در دســتور کار داریم.دولت سیزدهم تولید روزانه 
نفت را از ۲.۲ به ۳.۶ میلیون بشــکه رساندوی تاکید کرد: تولید نفت را از ۲.۲ به ۳.۶ 

میلیون بشــکه در روز افزایش دادیم و برنامه ریزی شده تا تولید نفت در سال ۱۴۰۳ 
به ۴ میلیون بشــکه در روز برسد. تولید گاز نیز ۵۳ میلیون متر مکعب افزایش پیدا 
کرد؛ علاوه بر آن ظرفیت تولید پتروشیمی نیز ۱۰ میلیون تن افزایش یافت و به ۱۰۰ 
میلیون تن در ســال رسید.اوجی با اعلام اینکه ۴ تا ۵ طرح پتروشیمی افتتاح خواهد 
شد، گفت: سرمایه گذاری ۵ میلیارد دلاری در جمع آوری گازهای فلر سبب جمع آوری 
۳۰ میلیون گاز فلر تا پایان سال خواهد شد که این عدد برابر با تولید یک فاز پارس 

جنوبی است.رتبه اول ایران در افزایش تولید گاز در بین کشورهای تولیدکننده گاز
 GCF وزیر نفت گفت: رکورد بی سابقه ای در تولید گاز ثبت کردیم و در نشست اجلاس
توانستیم رتبه اول افزایش تولید گاز کشورهای عضو این گروه را به دست آوریم. این 
در صورتی است که رشد متوسط کشورها برابر با ۲.۵ درصد بود که ایران با ۵ درصد 
رشــد، رتبه اول را کسب کرد. وی تاکید کرد: کیفی ســازی فرآورده های نفتی در ۹ 
پالایشــگاه انجام شده و تولید بنزین از ۹۶ به ۱۱۴ میلیون لیتر در روز و گازوئیل نیز 
از ۱۰۵ تا ۱۱۴ میلیون لیتر در روز در دولت سیزدهم افزایش پیدا کرد که تا یکی دو 
سال آینده تمامی پالایشگاه ها کیفی سازی خواهند شد. ۷۵ درصد بنزین کشور و ۶۰ 
درصد گازوئیل نیز یورو ۴ و ۵ است.اوجی با تاکید بر اینکه ظرفیت ذخیره سازی گاز 
یک میلیارد متر مکعب افزایش یافته اســت، گفت: ۲۳ میلیارد دلار نیز صرف توسعه 
میادین با اولویت میادین مشترک شد. برداشت ایران از پارس جنوبی ۱۰۰ میلیون متر 
مکعب گاز بیشتر از قطر است وزیر نفت بیان داشت: در میدان مشترک پارس جنوبی 
از شریک قطری خود ۷۵ تا ۱۰۰ میلیون متر مکعب گاز بیشتر برداشت می کنیم.وی 
ادامه داد: در حوزه فشار افزایی پارس جنوبی نیز مطالعات کارشناسی را انجام دادیم و 
با ۴ هلدینگ بزرگ قرارداد به میزان ۲۰ میلیارد دلار امضا کردیم.اوجی تاکید کرد: فاز 
۱۱ پارس جنوبی را نیز بعد از ۲۰ سال سرگردانی به سرانجام رساندیم که هم اکنون 
۱۲ میلیون متر مکعب برداشت می شود و برنامه ریزی شده که این عدد به ۵۰ میلیون 

متر مکعب در روز برسد.
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به گزارش خبرگزاری مهر، محمد مخبر در آیین افتتاح و بهره برداری رسمی از ۶۷۸ پروژه حوزه سلامت در سراسر کشور که صبح امروز شنبه به شکل ویدئوکنفرانسی در وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برگزار شد، ضمن تبریک فرارسیدن عید غدیر و سالروز ولادت امام هادی )ع( و نیز گرامیداشت یاد همه شهدا به ویژه شهدای سلامت تصریح 
کرد: فقدان آیت الله رئیسی مسئله ای نیست که به راحتی قابل جبران باشد؛ حماسه ای که در مراسم تشییع ایشان اتفاق افتاد خیلی ها را متعجب کرد که چگونه در تشییع پیکر 
کسی که فقط کمتر از ۳ سال رئیس جمهور بوده، چنین حماسه ای شکل بگیرد.سرپرست ریاست جمهوری در تشریح برخی دستاوردهای کشور در عرصه سلامت و درمان، 
به گسترش قابل توجه و توزیع عادلانه امکانات و تجهیزات پیشرفته تشخیص و درمان پزشکی در سراسر کشور اشاره کرد و افزود: یک روزی اگر کسی به سرطان مبتلا می شد، 

برای درمان باید به تهران یا تعداد معدودی از شهرهای بزرگ می رفت، اما امروز امکانات پیشرفته تشخیص و درمان سرطان در بسیاری از شهرهای کشور تامین شده است.

www.sobh-eqtesad.ir

مخبر: نگاه شهید رئیسی به حوزه سلامت، جامع و چند وجهی بود

info@sobh-eqtesad.ir

ایجاد بازار منطقه ای انرژی 
با مشارکت اعضای سازمان 

همکاری شانگهای

مدیرعامل توانیر و سخنگوی صنعت برق گفت: با پیشنهاد وزیر نیروی ایران 
و اســتقبال وزرای کشورهای عضو پیمان شــانگهای بازار منطقه ای انرژی 
راه اندازی می شــود.به گزارش خبرگزاری مهر، مصطفی رجبی مشهدی در 
حاشــیه چهارمین نشست وزرای برق و انرژی ســازمان همکاری شانگهای 
تصریح کــرد: امروز در محل برگــزاری اجلاس وزرای انــرژی عضو پیمان 
شانگهای، سند استراتژیک اقدامات مورد تأیید و تصویب وزیران قرار گرفت 
و به تصویب رؤسای جمهور کشورهای عضو خواهد رسید.وی افزود: از طرفی 
وزرای حاضــر در این نشســت با توجه به تغییرات اقلیم، گرم شــدن هوا و 
افزایش تقاضا کشــورهای حاضر در جلســه بر بهینه سازی مصرف انرژی و 
توســعه انرژی های تجدیدپذیر تاکید داشتند و برای همکاری های مشترک 
در این زمینه اعلام آمادگی کردند.رجبی مشهدی ادامه داد: طی این جلسه 
وزیر نیرو در ســخنرانی خود ضمن ارائه یک بسته پیشنهادی در ۷ محور بر 
راه انــدازی بازار منطقه ای تاکید کرد که مورد اســتقبال اعضا و به ویژه وزیر 
انرژی ترکیه قرار گرفت و وزیر انرژی ترکیه برای برگزاری جلسه پیرامون این 
موضوع پاییز و یا بهار سال آینده را پیشنهاد کرد.رجبی مشهدی با اشاره به 
افزایش تقاضای مصرف انرژی تصریح کرد: این موضوع کشورهای عضو پیمان 
شانگهای را متقاعد کرده که با توسعه همکاری در این حوزه، علاوه بر پایداری 
در تأمین انرژی، تولید کربن را نیز کاهش دهند. در نتیجه برای محقق شدن 

این دو مهم باید همکاری های مشترک خود را به صورت جدی آغاز کنند.

کشف بالغ بر ۵هزار مورد 
تخلف در مراکز توزیع کالاهای 

اساسی

مدیر کل دفتر بازرســی و نظارت وزارت جهاد کشــاورزی از کشف بیش از 
۵ هزار و ۵۷۰ مورد تخلف در مراکز توزیع کالاهای اساســی سراســر کشور 
و معرفی متخلفان به مراجع تعزیراتــی خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر، 
مسعود امراللهی، مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی با اشاره 
به کشف بیش از ۵ هزار و ۵۷۰ مورد تخلف در مراکز توزیع کالاهای اساسی، 
گفت: این تعداد تخلف در مدت دو ماه گذشته از تعداد ۳۶ هزار و ۸۵۰ مورد 
بازرسی از مراکز تأمین و توزیع کالاهای اساسی، انبارها و سردخانه ها کشف 
و متخلفان به سازمان تعزیرات حکومتی ارجاع داده شدند.وی با قدردانی از 
همکاری مردم و در راستای اطلاع رسانی از عملکرد بازرسی و نظارت وزارت 
جهاد کشــاورزی برای احقاق حقوق عمومی افزود: طرح نظارتی بهاره دفتر 
بازرسی و نظارت وزارت جهاد کشاورزی از اول اردیبهشت ماه سال جاری تا 
پایان خرداد ماه در سراســر کشور انجام شد.به گفته امراللهی گران فروشی، 
عرضه خارج از شــبکه، احتکار، عدم ثبت در ســامانه جامع انبارها و جامع 
تجارت و همچنین عدم رعایت قیمت گذاری در صدر موارد تخلف قانونی قرار 
داشته است.مدیر کل دفتر بازرسی و نظارت وزارت جهاد کشاورزی همچنین 
گفت: به منظور مقابله بــا تخلفات احتمالی و رفاه حال مصرف کنندگان از 
اول تیر ماه ســال جاری تا پایان شهریور ماه نیز طرح نظارتی ویژه تابستان 
برگزار می شــود.وی با تاکید بر اینکه در مرحله جدید عمده برنامه بازرسان 
این دفتر بــه بازبینی مجدد گلوگاه های بروز تخلف اختصاص می یابد، ادامه 
داد: مصرف کنندگان کالاهای اساسی به ویژه در شبکه عمده خرید و فروش 
کالا می توانند موارد تخلف را به ســامانه ۱۲۴ اطلاع دهند تا سریعاً از سوی 
بازرسان وزارت جهاد کشاورزی مورد بررسی و متخلفان به مراجع تعزیراتی 

معرفی گردند.

گزیده خبر رهبر انقلاب در دیدار مسئولان دستگاه قضایی:

آقایان نامزدها اظهاراتی نکنند که ما را دشمن شاد کند

اعلام آمادگی موسسه جهاد نصر 
برای توسعه کشت فراسرزمینی

۳۱ میلیون مگاوات ساعت برق در بورس 
معامله شد

مؤسســه جهاد نصر برای صدور خدمات فنی و مهندســی و مشارکت در توسعه کشت فراسرزمینی اعلام 
آمادگی کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، رضا عظیمی، مدیرعامل مؤسسه جهاد نصر گفت: یکی از برنامه های 
جدید این مؤسسه، صدور خدمات فنی و مهندسی و فعالیت های برون مرزی در بخش کشاورزی و عمرانی 
به ویژه در کشــورهای همسایه و منطقه است.وی افزود: ما با توجه به توان فنی و مهندسی مؤسسه جهاد 
نصر، آمادگی کامل برای ورود به کشــت فرا ســرزمینی در هر نقطه ای از کشورهای جهان را داریم و از آن 

استقبال می کنیم......

شرکت ملی حفاری ایران صاحب بزرگ ترین 
ناوگان حفاری خشکی در منطقه

جبران ناترازی بنزین با نگاه ویزه به سی 
ان جی

همگرایی بخش بالادست و پایین دست برای تأمین 
پایدار خوراک پتروشیمی
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3

2

3

 

تولید نفت به ۴ میلیون بشکه در روز می رسد
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گزیده خبر

سرلشکر موسوی:

نیروی زمینی ارتش در خانه دار 
شدن کارکنان پیشگام است

فرمانده کل ارتش در آیین افتتاح واحدهای مســکونی نیروی زمینی ارتش گفت: 
خوشــبختانه نیروی زمینی ارتش برای خانه دار شــدن کارکنان به عنوان یک الگو 
و پیشــگام عمل کرده است.به گزارش خبرنگار مهر، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم 
موسوی فرمانده کل ارتش در آئین افتتاح واحدهای مسکونی نیروی زمینی ارتش 
با تبریک میاد با ســعادت امام هادی علیه الســام و دهه امامت و ولایت و عید 
غدیر خم گفت: امیدواریم به برکت این ایام روز جمعه انتخابات باشــکوهی داشته 
و همچنین یک رئیس جمهور پای کار، ولایی و مردمی انتخاب شــود همانگونه که 
در این ســه سال شاهد مجاهدت های شهید رئیسی بودیم.وی نیروی زمینی ارتش 
را نیروی پیش گام در عرصه های مختلف دانســت و گفت: اتفاقات بسیار خوبی در 
دوران مدیریت و فرماندهی امیر حیدری افتاده که جا دارد این موفقیت ها را به شما 
کارکنان ارتش تبریک بگوییم به ویژه همین پروژه های ســاخت مســکن که امروز 
تعدادی از کارکنان خانه دار می شوند.سرلشکر موسوی تصریح کرد: باید تاش کنیم 
که در ســطح ارتش هیچکدام از کارکنان نگران خانه دار شدن نباشند و برنامه های 
ما در این عرصه هم برای تحقق همین امر مهم اســت. خوشبختانه نیروی زمینی 
ارتش به عنوان یک الگو و پیشــگام عمل کرده است که جا دارد از همه فعالان این 
عرصه تشکر کنیم.فرمانده کل ارتش ساخت مسکن را با موانع بسیاری روبرو دانست 
و گفت: فرماندهان ما به میدان آمده اند تا خواسته چندین ساله مقام معظم رهبری 
را تحقق ببخشند. اما موانع بسیاری پیش رو است و مقررات و قوانین دست و پاگیر 
مانع کار اســت که لازم اســت با همکاری مســئولان این موانع را مرتفع کرد.امیر 
موسوی تصریح کرد: ما پذیرفته ایم که در کار جهادی مانع و مشکات نباید شما را 
متوقف کند و ما در ارتش هم پیمان شده ایم که با کار و مدیر جهادی چالش و موانع 
و مشکات هیچ گاه ما را از پیشبرد اهداف متوقف نکند.وی خاطرنشان کرد: ما در 
ارتش هیچ گاه از ســختی ها و موانع خسته نمی شویم و به مسیر خود برای اجرای 
فرامین رهبری و رضایت ایشان ادامه می دهیم، زیرا لبخند افراد بعد از خانه دار شدن 
بزرگترین پاداش برای ماســت.فرمانده کل ارتش گفت: خوشبختانه اقدامات بسیار 
خوبی برای خانه دار شدن کارکنان ارتش شده و نیروی زمینی در این عرصه پیشگان 
و پیشــتاز است.وی ارائه خدمات به بیماران صعب العاج را یکی دیگر از برنامه های 
ارتش دانست و گفت: با پیشنهاد خیر امیر حیدری مجموعه ای برای ارائه خدمات و 
نگهداری بیماران صعب العاج ساخته شده است که امروز افتتاح می شود و جا دارد 

از این بابت هم خدا را شاکر باشیم.

رهبر انقاب در دیدار مسئولان دستگاه قضایی:

آقایان نامزدها اظهاراتی نکنند که ما را دشمن شاد کند

با حضور فرمانده کل ارتش؛

پروژه ۸۳۹ واحدی منازل سازمانی 
نیروی زمینی ارتش افتتاح شد

پروژه ۸۳۹ واحدی منازل ســازمانی نیروی زمینی ارتش در ۵ شــهر به همراه مرکز 
نگهداری و توانبخشی بیماران ذهنی، حرکتی و جسمی ۱۰۰ تختخوابی باران رحمت 
افتتاح شــد.به گزارش خبرنگار مهر، آئین افتتاح ۸۳۹ واحد منازل سازمانی نیروی 
زمینی ارتش در شهرهای تهران، کاشان، شیراز، کرمانشاه، تربت حیدریه و همچنین 
مرکز نگهداری و توانبخشی بیماران ذهنی، حرکتی و جسمی ۱۰۰ تختخوابی باران 
رحمت افتتاح شد.در این مراسم امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش، امیر ســرتیپ کیومرث حیدری فرمانده نیــروی زمینی ارتش، قادری رئیس 

سازمان بهزیستی و جمعی از مقامات لشکری و کشوری حضور داشتند.

ســفیر جمهوری اســامی ایران نزد ســازمان ملل 
متحد تأکید کــرد: محیط ICT بایــد منحصراً برای 
مقاصد صلح آمیز مورد اســتفاده قرار گیرد.به گزارش 
خبرگــزاری مهر، ســفیر و نماینــده دائم جمهوری 
اسامی ایران نزد سازمان ملل متحد، آقای امیر سعید 
ایروانی، در جلســه شورای امنیت سازمان ملل متحد 
با محوریت "حفظ صلح و امنیت بین المللی: مقابله با 
تهدیدات نوظهور در فضای ســایبری" سخنرانی کرد.

ایروانی در این جلســه با تأکید بــر اهمیت فناوری 
اطاعات و ارتباطات )ICT( به عنوان بخشی اساسی از 
ارتباطات جهانی، تجارت و حکومت داری، خاطرنشان 
کرد که این فناوری ها ضمن ایجاد فرصت های فراوان، 
تهدیدات نوظهوری نیز به همراه دارند.وی تصریح کرد 
که مقابله با تهدیدات نوظهور در محیط ICT نیازمند 
رویکردی چندجانبه اســت که شــامل راهبردهای 
فناوری، قانونی و همکاری های بین المللی می شــود. 
ایران بــه عنوان یکی از اصلی تریــن اهداف حمات 
ســایبری، خســارات زیادی را در زیرســاخت های 
خود متحمل شــده اســت که این حمــات به طور 
قابل توجهی خدمات عمومی و عملکردهای دولتی را 
مختل کرده اند.نماینده دائم جمهوری اســامی ایران 
نزد ســازمان ملل متحد اذعان داشت که نمونه های 
بارز این حمات شــامل استاکس نت و دوکو بر روی 
تأسیسات هسته ای صلح آمیز ایران و حمات سایبری 

به زیرســاخت های صنعتی مهم مانند صنایع فولاد، پتروشیمی و پمپ بنزین ها است.وی در ادامه گفت: چنین فعالیت های مخربی نشان دهنده 

این اســت که محیط های ICT می توانند به عنوان ابزارهای 
جنگی مورد استفاده قرار گیرند و به زیرساخت های کشورها 
آســیب برسانند. مسئولیت اصلی حفظ امنیت و اعتماد در 
محیط های ICT بر عهده دولت ها اســت. نقش برجسته و 
مشــارکت فعال دولت ها در حاکمیت بــر محیط ICT در 
ســطح جهانی، به ویژه در سیاست گذاری و تصمیم گیری، 
باید تقویت و تضمین شــود. حاکمیت ICT باید به گونه ای 
توسعه یابد که حقوق دولت ها برای تعیین توسعه، حکومت 
و قوانیــن خود در مــورد محیط ICT را تحــت تأثیر قرار 
ندهد."دیپلمات ارشــد جمهوری اسامی ایران با تأکید بر 
لزوم توسعه و اجرای هنجارهای قانونی بین المللی الزام آور 
کــه ویژگی های خاص محیط ICT را در نظر بگیرند، افزود: 
نبــود این هنجارها همچنــان یک چالش اســت. قوانین 
بین المللی کنونی اغلب با ســرعت تغییرات فناوری همگام 
نیســتند و این امر موجب ایجاد شــکاف هایی می شود که 
بازیگران مخرب از آن سوءاستفاده می کنند.وی همچنین از 
دولت ها خواست که از پیشرفت های ICT به عنوان ابزارهایی 
برای اقدامات اقتصادی، سیاســی یا ســایر اقدامات قهری 
استفاده نکنند و از سوءاستفاده از زنجیره های تأمین مرتبط 
با ICT که تحت کنترل و حاکمیت آنها هستند جلوگیری 
کنند.سفیر جمهوری اسامی ایران نزد سازمان ملل متحد 
در پایان تأکیــد کرد که محیط ICT بایــد منحصراً برای 
مقاصد صلح آمیز مورد اســتفاده قرار گیرد و سازمان ملل 
متحد باید نقش مرکزی خود را برای توسعه تعهدات قانونی 

الزام آور به منظور جلوگیری از استفاده مخرب از ICT و حفظ این حوزه برای اهداف صلح آمیز ادامه دهد.

رهبر انقاب اســامی فرمودند: ممکن است ] در اظهارات نامزدها[ گاهی حرف هایی صادر 
بشــود که این، کشــور را، ملت را، نظام جمهوری اســامی را دشمن شــاد کند، این جایز 
نیســت.به گزارش خبرگزاری مهر، در آســتانه ایام شهادت مظلومانه شهید آیت الله بهشتی 
و ۷۲ تن از یاران شــهید ایشــان به دســت جادان منافق و نیز روز قوه قضائیه، رئیس و 
مسئولان ارشد دستگاه قضا امروز شــنبه )دوم تیرماه ۱۴۰۳( با حضرت آیت الله خامنه ای، 
رهبر انقاب اسامی دیدار کردند.رهبر انقاب اسامی در این دیدار با اشاره به چهاردهمین 
دوره انتخابات ریاست جمهوری فرمودند: برنامه های تلویزیونی خوبی دارد انجام می گیرد و 
آشنایی می دهد به مردم نسبت به نظرات و آرای نامزدهای گوناگون.من توصیه ام این است 
کــه این مباحثاتی که آقایان نامزدها در تلویزیون با هم می کنند یا اظهاراتی که می کنند یا 
در جمع شــأن یا تک تک، این اظهارات موجب نشــود که یک نامزدی برای غلبه بر رقیب 
حرفی بزند که دشمن شــاد کند ما را.ایشان افزودند: حرف دشمن پسند زده نشود. این یک 
نکته ی مهمی اســت. ممکن اســت گاهی حرف هایی صادر بشود که این، کشور را، ملت را، 
نظام جمهوری اســامی را دشمن شاد کند، این جایز نیســت. حرف هایی که زده می شود 
حرف هایی باشــد که دشمن کشور را، دشمن ملت را، دشمن نظام را خوشحال نکند.بخشی 
از مهمترین محورهای بیانات ایشــان به شرح زیر اســت:-قضات نباید برای احکام خود به 
مبانی حقوق بشــری غربی استناد کنند.-بازدیدهای میدانی رئیس قوه قضاییه مفید و لازم 
اســت اما باید همراه با پیگیری باشــد تا به نتیجه برسد.قوه قضائیه باید با شجاعت و بدون 
ماحظه عدالت را اجرا کند- باید طوری عمل شــود که افکار عمومی قوه قضائیه را عدالت 
خانه تشــخیص دهند.- رهبر انقاب خطاب به نامزدها: جایز نیست حرف هایی صادر بشود 
که کشور، ملت و نظام جمهوری اسامی را دشمن شاد کند.- قضات نباید برای احکام خود 
به مبانی حقوق بشــری غربی اســتناد کنند.- بازدیدهای میدانی رئیس قوه قضاییه مفید و 
لازم اســت اما باید همراه با پیگیری باشــد تا به نتیجه برسد. این مراسم با تاوت آیاتی از 

قرآن توسط قاری روشندل محمد بهرامی کارمند دادگستری استان لرستان آغاز شد.

هیئت عالیرتبه مطالعاتی از دانشگاه دفاع ملی ارتش آزادی بخش خلق چین از دانشگاه عالی 
دفــاع ملی بازدید کرد.به گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از مرکز ارتباطات و روابط بین الملل 
دانشــگاه عالی دفاع ملی، هیئت عالیرتبه مطالعاتی از دانشــگاه دفاع ملی ارتش آزادی بخش 
خلق چین روز چهارشــنبه ۳۰ خرداد ۱۴۰۳ به سرپرستی سرلشکر »وو فنگ مینگ« رئیس 
آکادمی مدیریت نظامی این دانشگاه به همراه ۴۲ دانشجوی ا در درجات سرلشکری و سرهنگ 
ارشدی، به منظور ارتقای سطح همکاری فی مابین و آشنایی با ظرفیت های دانشگاه عالی دفاع 
ملی جمهوری اســامی ایران، وارد این دانشگاه شــدند.در ابتدای این بازدید، هیئت چینی بر 
سر مزار شهدای گمنام دانشــگاه حاضر شده و با ادای احترام به ساحت مقدس شهدای دفاع 
مقدس، بازدید رسمی خود را از دانشگاه آغاز کرد.سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل احمدی مقدم 
رئیس دانشگاه عالی دفاع ملی در استقبال از هیئت بازدیدکننده چینی، ابتدا دیداری خصوصی 
بــا رئیــس هیئت و چند تن از مقامات عالیرتبه این هیئت به عمل آورده و با اشــاره به اینکه 
این دیدارها می تواند زمینه ای برای توســعه روابط آموزشی و پیشران روابط راهبردی میان دو 
کشــور باشد، بر تقویت روابط فی مابین و تعامات آموزشی و پژوهشی میان دو دانشگاه تأکید 
کرد. ایشــان با اشاره به ظرفیت های ایجاد شده برای دانشجویان خارجی در این دانشگاه، ابراز 
امیدواری کرد تا در سال تحصیلی آینده، از کشور چین هم دانشجویانی نظامی در دانشگاه عالی 
دفاع ملی مشغول به تحصیل شــوند.در ادامه این بازدید، هیئت چینی در سالن همایش های 
دانشکده بین الملل دانشگاه عالی دفاع ملی حضور یافته و در خصوص ریشه ها، پیامدها، اهداف 
و نحوه اجرای عملیات وعده صادق توضیحات کاملی را در قالب یک پژوهش کاربردی دریافت 
کردند.سپس سردار اسماعیل احمدی مقدم و سرلشکر »وو فنگ مینگ« رئیس هیئت چینی 
بازدید کننده به ترتیب به ایراد ســخنرانی پرداخته و در خصوص اهمیت این بازدید نکاتی را 
ذکر کردند. در ابتدا، رئیس دانشگاه عالی دفاع ملی، توضیحاتی را در خصوص شرایط منطقه و 
نشانه های افول غرب و همچنین رژیم اشغالگر قدس ارائه و اضافه کرد از زمانی که این رژیم در 
صحنه بین المللی در قالب یک کشور ظاهر گردید، بی ثباتی و ناامنی سراسر منطقه را فراگرفت، 

اما با تولد حــزب الله و محور مقاومت، روند رو به تقویت این رژیم معکوس گردیده و این روند 
اکنون رو به افول و زوال است.سردار احمدی مقدم همچنین به پروژه هایی که چین در منطقه 
دنبال می کند اشاره کرد و این نکته را به رئیس هیئت چینی و دیگر اعضای این هیئت توصیه 
و یادآوری کرد که جمهوری اسامی ایران در کانون منطقه غرب آسیا قرار دارد و بهتر آن است 
تا کشور جمهوری خلق چین با لحاظ کردن بیش از پیش این اهمیت، منافع بیشتری را نصیب 
خود گرداند، چرا که جمهوری اسامی ایران از فناوری های زیادی برخوردار است، ضمن اینکه 
نگاه کشــور ما نگاه به شرق است.رئیس دانشگاه عالی دفاع ملی همچنین با اشاره به سیاست 
همسایگی جمهوری اسامی ایران و تنش هایی که در دوران جنگ تحمیلی با رژیم بعث عراق 
به وجود آمد و موجب بروز جنگ ۸ ساله شد، روندهای کنونی این سیاست را مورد توجه قرار 
داد و اضافه کرد که در حال حاضر کشور ما با هیچ کدام از همسایگان خود چالش و تنش نداشته 
و همواره سیاســت تقویت همســایگی را دنبال می نماید. ایشان در ادامه با ذکر این مطلب که 
ایران و روسیه و چین به عنوان سه کشور مهم و تاثیرگذار منطقه می توانند روابطی سازنده و 
به دور از رقابت با یکدیگر برقرار کنند افزود: آمریکایی ها تاش دارند تا این رابطه را برهم بزنند 
و لذا ضرورت تقویت این روابط میان این ســه کشــور بیش از پیش احساس می شود.در ادامه 
این جلسه، رئیس هیئت بازدیدکننده چینی با ابراز خرسندی فراوان از فرصت ایجاد شده برای 
این هیئت به منظور بازدید از دانشگاه عالی دفاع ملی، این فرصت را بسیار مغتنم شمرده و در 
اظهار نظر در خصوص مطالب بیان شــده از سوی رئیس دانشگاه عالی دفاع ملی بیان داشت: 
چین و ایران دو کشــور دوست و برادر هستند و نقاط مشترک زیادی دارند. وی ادامه داد: این 
دو کشــور که تاریخی دیرینه دارند، دارای مردمانی کوشا هستند که موجب شده اند تا هر دو 
کشور به سرعت پیشرفت کنند و تبدیل به کشورهایی شوند که دوستدار صلح جهانی هستند.

سرلشکر فنگ مینگ با بیان این مطلب که دو کشور ایران و چین همواره مسیر صلح و ثبات 
را پیموده اند اضافه کرد: روابط دو کشور ریشه دار است و منافع مشترک منطقه ای و بین المللی 
بر تقویت این روابط افزوده است. در پایان جلسه و بازدید، نشان دو دانشگاه تبادل گردید و از 

فعالیت دانشکده ها و کتابخانه دانشگاه عالی دفاع ملی بازدید به عمل آمد.

سرپرســت وزارت خارجه نوشــت: اقدام غیرقانونی کانادا در تروریستی توصیف کردن بخش لاینفک نیروی رسمی نظامی جمهوری اسامی 
ایران، ناقض اصول و قواعد حقوق بین الملل اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، علی باقری سرپرســت وزارت امور خارجه با انتشار مطلبی در 
صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: اقدام غیرقانونی کانادا در تروریستی توصیف کردن بخش لاینفک نیروی رسمی نظامی جمهوری 
اسامی ایران که نقشی بی بدیل در دفاع از امنیت ملی و تمامیت سرزمینی ایران عزیز، و حراست از امنیت و ثبات منطقه و مقابله با تروریسم 
داعشی داشته و دارد، تحرکی بدسگالانه و ناقض اصول و قواعد حقوق بین الملل، هدیه ای سخیف به رژیم »نسل کش«، تروریست ها و دیگر 
دشمنان صلح و ثبات منطقه ای است.وی افزود: مسئولیت عواقب این تصمیم تحریک آمیز و غیرمسئولانه، بر عهده دولت کانادا خواهد بود. همه 

دشمنان از تو پر بیم باد؛ دل بدسگالان به دو نیم باد!

وزیر اقتصاد و امور دارایی گفت: آمارها نشان می دهد که با تاش های دولت سیزدهم متوسط رشد اقتصادی کشور در طول سه سال فعالیت این 
دولت رکورد شکست و به بیش از ۴.۵ درصد رسیده است.به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی در جریان جلسه علنی امروز مجلس شورای 
اسامی و بررسی روند حمایت از تولید، اشتغال پایدار و رشد تولید ملی با اشاره به بیانات رهبر انقاب در آخرین دیداری که با اعضای هیات دولت 
داشتند ، خاطرنشان کرد: امروز در تیرماه سال ۱۴۰۳ نه تنها اقتصاددان های داخلی بلکه نهادهای اقتصادی بین المللی نیز رسما به آثار اقتصادی 
کان سیاست های اخیر اعتراف دارند.وی اظهار کرد: بانک جهان در گزارشی که در اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۳ ارائه کرد صراحتا اعام کرد که 

اقتصاد ایران مسیر رشد تاب آور و پایداری را علی رغم تنش های ژئوپلتیک در منطقه طی می کند. زمانی که بدخواهان ملت ایران اذعان می کنند که مسیر رشد اقتصادی ایران رقم خورده است، 
نشان می دهد که در حوزه اقتصاد گام های موثری برداشته شده است و علی رغم تمام سختی ها دولت و مجلس شورای اسامی موفق شده است.وزیر اقتصاد و امور دارایی در ادامه تصریح کرد: 
متوسط رشد اقتصادی در این دولت شکسته شد و فقط در دولت هشتم است که متوسط رشد اقتصادی نسبت به دولت سیزدهم بیشتر است. در دولت های گذشته از نیمه سالی که دولت را 
تحویل گرفته اند تا نیمه سالی که دولت را تحویل داده اند به ترتیب در دولت نهم متوسط رشد اقتصادی ۳.۷ درصد، در دولت دهم یک درصد، در دولت یازدهم ۲.۶ درصد، در دولت دوازدهم 

۰.۳ و در سه ساله دولت سیزدهم ۴.۵ درصد متوسط رشد اقتصادی بوده است.

باقری :

اقدام کانادا علیه سپاه ناقض اصول و قواعد حقوق بین 
الملل است

خاندوزی: متوسط رشد اقتصادی در دولت سیزدهم به 
بیش از ۴.۵ درصد رسیده است

ایروانی در جلسه شورای امنیت سازمان ملل متحد:

محیط ICT باید منحصراً برای مقاصد صلح آمیز مورد استفاده قرار گیرد

بازدید هیات اعزامی چین از دانشگاه عالی دفاع ملی
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گزیده خبر همگراییبخشبالادستوپاییندستبرایتأمینپایدارخوراکپتروشیمی
یک مقام مسوول گفت:انتظار می رود خوراک مورد نیازپتروشیمی هااز 
سوی بخش بالادست با اولویت رفع نیاز داخلی تأمین شود،که نیازمند 
همکاری برای تأمیــن پایدار خوراک پتروشــیمی ها با قیمتگذاری 
مناسب است.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی، مرتضی شــاه میرزایی روز پنجشــنبه )۳۱ خرداد( در 
نشست هم اندیشــی نخبگانی و خبرگانی چالش های قیمت گذاری 
انواع خوراک در صنعت پتروشیمی که در دانشگاه امام صادق برگزار 
شــد، بیان کرد: باید در مسیر رشــد و توسعه صنعت پتروشیمی، از 
همه ظرفیت های موجود برای تحقق جهش تولید استفاده کرد.وی با 
بیان اینکه حدود ۱۳۰ طرح پتروشیمی به ارزش حدود ۱۰۰ میلیارد 
دلار در کشــور در حال اجراست، گفت: از این تعداد طرح، پیشرفت 
فیزیکی حدود ۷۰ طرح مطلوب است، اما همواره باید برای رفع موانع 
توسعه و شتاب بخشی اجرای طرح های پتروشیمی در تلاش باشیم.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی ادامه داد: هاب های عسلویه، 
ماهشهر، منطقه انرژی بر پارســیان و در پس کرانه آن منطقه لامرد، 
همچنین مناطق دیر، کنگان و سیراف آماده جذب سرمایه گذاری های 
جدید در مسیر تکمیل زنجیره ارزش هستند و براساس تدابیر ویژه، 

سرمایه گذاران از حمایت ها و مشوق های قانونی بهره مند می شوند.
شــاه میرزایی با گرامیداشــت یاد و خاطره شــهید جمهور، ابراهیم 
رئیسی، و سایر شهدای دولت تصریح کرد: صنعت پتروشیمی کشور 
مصمم تر از گذشته به منظور استحکام و قوام پایه های عمیق جمهوری 
اســلامی ایران با توجه بــه اصول و آرمان های انقلاب اســلامی، به 
مسیر رشد و پیشــرفت خود ادامه می دهد.ایجاد کارگروه تخصصی 
قیمت گذاری خوراک وی با تشریح چالش های قیمت گذاری خوراک 
در صنعت پتروشیمی و پیشنهاد بازنگری فرمول نرخ گذاری ها گفت: 
همچنین می توان با ایجاد کارگروهی تخصصی، فرمول قیمت گذاری 

خوراک را در مقاطع زمانی مشخص و براساس شرایط، روزآمد کرد.
معاون وزیر نفت ادامه داد: مدیریت مصرف انرژی و اســتفاده بهینه 

از منابع موجود ســبب خواهد شد تا بخشــی از ناترازی موجود رفع 
شــود و خوراک بیشتری در اختیار صنعت قرار گیرد که برای تحقق 
این موضوع، همکاری هلدینگ های پتروشیمی بسیار مهم است.شاه 
میرزایی با بیان اینکه باید از خام فروشی فاصله گرفت و به سوی تولید 
محصــولات نهایی و دارای ارزش افزوده بیشــتر حرکت کرد، گفت: 
کاهش خام فروشی همواره مورد تأکید مقام معظم رهبری است و باید 
به تکمیل زنجیره ارزش به عنوان یک راهبرد توجه شود.وی افزود: باید 
تحول ساختاری جدید را هدف گذاری کنیم و راهبری و تنظیم گری 

را در همه ابعاد با استفاده از تجربه های موجود محقق کنیم.مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره به اینکه استفاده از انرژی های 
نو و تجدیدپذیر می تواند به تحول در تأمین انرژی موردنیاز در صنعت 
پتروشیمی منجر شود، گفت: استفاده از روش ها و فناوری های نوین 
در همه زمینه ها می تواند به توســعه متوازن منجر شود.شاهمیرزایی 
ادامه داد: جمع آوری گازهای مشــعل با همکاری تمام ذی نفعان در 
حال انجام اســت و بر همین اساس خوراک مجتمع های پتروشیمی 
نیز افزایش خواهد یافت. در این مســیر گازهای همراه در شــرق و 

غــرب کارون در حال جمع آوری اســت و ان جی ال هــای ۳۲۰۰ و 
۳۱۰۰، همچنین پالایشــگاه گاز بیدبلند خلیج فــارس، روند تأمین 
خوراک پتروشــیمی ها را بهبود خواهد بخشید.وی تصریح کرد: همه 
مشــعل های موجود در صنعت پتروشیمی نیز تا پایان سال ۱۴۰۵ با 
همکاری هلدینگ ها و شرکت های پتروشیمی خاموش می شوند و این 
گام بزرگی به منظور صیانت از محیط زیســت و افزایش تولید خواهد 
بود.تســهیل مسیر زنجیره ارزش با ایجاد پارک های شیمیایی معاون 
وزیر نفت ادامه داد: اولویت راهبردی صنعت پتروشــیمی تأمین نیاز 
داخــل و پس از آن صادرات محصولات اســت. انتظار داریم خوراک 
مورد نیاز صنعت پتروشــیمی نیز از سوی بخش بالادست با اولویت 
رفع نیاز داخلی تأمین و ســپس صادر شود.شاه میرزایی با تأکید بر 
لزوم اســتفاده از فناوری های نوین بیان کرد: خوشــبختانه صنعت 
پتروشــیمی از همه توان خود برای داخلی سازی نیازهای صنعت با 
اســتفاده از فناوری های نوین استفاده کرده است و بر همین اساس 
نیازهای صنعت به دانش فنی و کاتالیست، از سوی شرکت پژوهش و 
فناوری پتروشیمی و دیگر شرکت ها تأمین می شود.وی با بیان اینکه 
شرکت پژوهش و فناوری پتروشیمی از نظر فروش دانش فنی در سال 
گذشــته میلادی رتبه نخست را کسب کرد، ادامه داد: هفته گذشته 
قرارداد داخلی سازی کاتالیست های باقی مانده از سوی شرکت پژوهش 
و فناوری پتروشــیمی با مراکز دانشــگاهی امضا شد و تا پایان سال 
این کاتالیست ها در مقیاس آزمایشگاهی به تولید می رسند.مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع پتروشیمی افزود: عرضه اعتباری ۸۰ هزار میلیارد 
تومان محصول از سوی پتروشــیمی ها در سال گذشته به تحول در 
صنایع پایین دســتی پتروشیمی منجر شد و شرکت ها نیازهای خود 
را با ســهولت بیشتری تأمین کردند. شاه میرزایی با بیان اینکه ایجاد 
پارک های شــیمیایی می تواند مسیر تکمیل زنجیره را تسهیل کند، 
گفت: ســاخت و ایجاد بیش از ۱۰ پارک تخصصی با هدف توســعه 

متوازن صنعت، از سوی هلدینگ های پتروشیمی در حال اجراست.

جبران ناترازی بنزین با نگاه ویزه به 
سی ان جی

رئیس انجمن صنفــی CNG گفت: CNGدر 
دهه ۸۰ شمســی توانســت مانع از موفقیت 
تحریم های آمریکا علیه امنیــت انرژی ایران 
شــود و یکی از ســریع ترین و مطمئن ترین 
راهکارهــا برای قطع وابســتگی بــه واردات 
بنزین است.به گزارش خبرنگار مهر، محسن 
جوهــری، رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی 
صنعت CNG در نشســت تخصصی صنعت 
CNG گفت: در این روزهای انتخابات ریاست جمهوری، بحث ناترازی بنزین خیلی مطرح می شود 
اما در صحبت هیچکدام از کاندیداها اشاره ای به راهکار سریع و مطمئن رفع ناترازی که استفاده از 
ظرفیت CNG است اشاره ای نمی شود.وی افزود: CNG در دهه ۸۰ شمسی توانست مانع از موفقیت 
تحریم های آمریکا علیه امنیت انرژی ایران شود و یکی از سریع ترین و مطمئن ترین راهکارها برای 
قطع وابستگی به واردات بنزین است.جوهری با بیان اینکه "ذخایر عظیم گازی و شبکه گسترده 
خطوط لوله انتقال گاز در سراسر کشور ظرفیت منحصربه فردی را برای توسعه صنعت CNG فراهم 
آورده"، گفت: امروز با وجود ۲۵۰۰ جایگاه، ظرفیت عرضه روزانه ۵۰ میلیون مترمکعب CNG معادل 
۵۰ میلیون لیتر بنزین را داریم اما متأسفانه بیش از نیمی از این ظرفیت خالی است.وی ادامه داد: 
سیاست های کلی کشور برای تنوع بخشی به سبد سوخت با تکیه بر ذخایر عظیم گازی، سیاست 
دوراندیشانه ای بود اما صنعت CNG در دو دهه گذشته همواره توسعه نامتوازنی داشته است.رئیس 
هیئت مدیره انجمن صنفی صنعت CNG تصریح کرد: در دهه اول توسعه CNG، تعداد جایگاه ها در 
مقابل تعداد خودروها کم بود و در دهه گذشته، تعداد خودروها نسبت به تعداد جایگاه ها متناسب 
نبود و نیاز به افزایش تعداد خودروهای گازسوز برای بهره گیری از این ظرفیت بزرگ داریم اما به 
دلیل سیسات های نادرست دولت ها، این ظرفیت مغفول مانده است.وی افزود: در سال گذشته در 
مجموع ۸ میلیارد مترمکعب عرضه CNG در کشــور داشتیم که این مقدار سال به سال در حال 
کاهش اســت و سهم CNG از سبد انرژی بخش حمل و نقل سال به سال کاهش می یابد که این 
تهدید بزرگی برای امنیت انرژی کشور است.وی خاطرنشان ساخت: به نظر می رسد برخی تصمیم 
ســازان حوزه انرژی به بهانه ناترازی گاز موافق توسعه سی ان جی نیستند، در حالی که سوخت 
سی ان جی به دلیل اینکه کمتر از ۳ درصد از گاز تولیدی کشور را مصرف می کند هیچ تأثیری در 
تشدید ناترازی گاز ندارد و ناترازی گاز فقط در فصل زمستان وجود دارد که با مدیریت مصرف در 
بخش خانگی و تجاری امکان جبران ناترازی گاز وجود دارد. وی ادامه داد: به نظر می رسد فقدان 
یک متولی توانمند دولتی برای حوزه CNG در کشــور یکی از دلایل مهم بی توجهی به پتانسیل 
سوخت پاک و ارزان CNG در تصمیم گیری های کلان کشور در حوزه انرژی می باشد به این دلیل 
که بعد از گذشــت ۲۰ سال از ورود سوخت CNG به سبد سوخت خودروهای سبک کشور هنوز 
هم ساختار سازمانی در حد یک مدیریت طرح زیر مجموعه شرکت ملی پخش فراورده های نفتی 
 CNG باقی مانده اســت و امیدواریم در دولت چهاردهم راهکار مناسبی برای ارتقا سازمانی متولی
کشور اتخاذ گردد.جوهری با بیان اینکه باور سودده بودن جایگاه های CNG باور غلطی است که با 
هزینه های بالای جایگاه داری در تضاد است، گفت: برای پاسخگویی به هزینه ها، امیدوار به تعیین 
منصفانه حق العمل جایگاه ها هستیم. وی ادامه داد: متأسفانه تعیین حق العمل غیرمنصفانه منجر 
شــده توسعه جایگاه های CNG متوقف شود، اگرچه در برخی شهرها، جایگاه هایی با ظرفیت ۳۰ 
درصدی در حال فعالیت هســتند اما در کلانشهرها، همچنان نیازمند احداث جایگاه های جدید 
هستیم. رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی صنعت CNG خاطرنشان کرد: محدودیت کشور برای 
صادرات گاز طبیعی و عدم تحریم پذیری صادرات بنزین، گازوئیل و گاز مایع، از عواملی است که 
توسعه CNG را الزامی می کند چرا که هرچه استفاده بیشتری از CNG در بخش حمل ؤ نقل داشته 

باشیم، سوخت مایع بیشتری صرفه جویی می شود و می توانیم برای صادرات تخصیص دهیم.

زیرساخت های اقتصادی کشور 
مناسب سرمایه گذاری نیست

رییس اتاق ایران ضمن اشــاره به اینکه اصناف همواره مظلوم واقع شــده اند، گفت: زیرســاخت 
های اقتصادی کشور مناسب سرمایه گذاری نبوده و امکان سرمایه گذاری کاهش یافته است.به 
گزارش خبرنگار مهر، صمد حسن زاده، رئیس اتاق بازرگانی ایران امروز در آئین بزرگداشت روز 
ملــی اصناف اظهار کرد: اصناف همواره خدمات بزرگی انجام داده اند، از جنبش تنباکو گرفته تا 
حوادث ۱۵ خرداد ۱۳۴۲ و تا انقلاب اسلامی؛ همواره توانمندی خود را به جامعه نشان داده اند.

وی افزود: به اعتقاد من اصناف همواره مظلوم واقع شــده اند به ویژه در نوســانات قیمت ها و در 
تنگنای تحریم ها سرمایه خود را از دست داده اند اما در همین حال در تأمین نیازهای خانواده های 
متوسط و کم درآمد کوشش کرده اند و امیدواریم توفیق بیشتر داشته باشند.رئیس اتاق بازرگانی 
ایران با اشــاره به مطالبات بخش خصوصی گفت: اعتماد مردم به سیاست های دولت که سرمایه 
بزرگی اســت از بین رفته و زیرساخت های اقتصادی کشور مناسب سرمایه گذاری نیست و این 
زیرساخت ها با استانداردهای جهانی تطابق ندارد؛ از سویی دیگر تحریم ها نیز روی اقتصاد تأثیر 
گذاشته اســت.وی با بیان اینکه با ناترازی انرژی مواجه شده ایم، تصریح کرد: همچنین حمل و 
نقل در ناوگان های مختلفی در کشــور از استانداردهای جهانی برخوردار نیست.حسن زاده اظهار 
کرد: ثروت ملی در کشــاورزی معدن و گردشگری صنعت کشور وجود دارد اما وضعیت معیشت 

مردم در شأن آنها نیست.

مؤسســه جهاد نصر برای صدور خدمات فنی و مهندســی و مشارکت در توسعه کشت 
فراســرزمینی اعلام آمادگی کرد.به گزارش خبرگزاری مهــر، رضا عظیمی، مدیرعامل 
مؤسســه جهاد نصر گفت: یکی از برنامه های جدید این مؤسسه، صدور خدمات فنی و 
مهندســی و فعالیت های برون مرزی در بخش کشاورزی و عمرانی به ویژه در کشورهای 
همسایه و منطقه است.وی افزود: ما با توجه به توان فنی و مهندسی مؤسسه جهاد نصر، 
آمادگی کامل برای ورود به کشــت فرا سرزمینی در هر نقطه ای از کشورهای جهان را 
داریم و از آن استقبال می کنیم.وی کشت فرا سرزمینی را مهمترین راهکار برای تأمین 
امنیت غذایی در شــرایط کنونــی با توجه به کمبود منابع آبی و تغییر اقلیم دانســت 
و تاکیــد کرد: برای پایداری امنیت غذایی، راهی به جز کشــت فرا ســرزمینی به ویژه 
در مورد محصولات آب بر نداریم.عظیمی تصریح کرد: ما می توانیم تمام زیرساخت های 
لازم را برای کشــت فرا سرزمینی مانند تسطیح اراضی و ایجاد سامانه های نوین آبیاری 
در کشــورهای هدف آمــاده کنیم.وی درباره فعالیت های برون مرزی این مؤسســه در 
حوزه عمرانی و کشــاورزی توضیح داد: تاکنون با سه کشــور عراق، قزاقستان و تانزانیا 
تفاهم نامه هایی را منعقد کرده ایــم و امیدواریم با این برنامه ها، گام مهمی برای ارتقای 
کشاورزی کشور و توسعه اقتصاد منطقه برداریم.مدیرعامل مؤسسه جهاد نصر ادامه داد: 
به زودی صدور خدمات فنی و مهندســی کشاورزی به این کشورهای همجوار و هدف 
آغاز می شــود.وی تصریح کرد: در زمینه مطالعه جامع اراضی کشــاورزی در قزاقستان، 
پروژه احیای اراضی کشــاورزی در عراق و تانزانیا و همچنین استخراج از معادن آهن و 
مس تفاهم نامه داریم که در نیمه دوم ســال ۱۴۰۲ به امضا رسیده است.عظیمی اذعان 
کرد: این مؤسسه امکان استفاده از فاینانس های بین المللی را برای پروژه های برون مرزی 
دارد.وی در همین حال از ورود این مؤسســه به فعالیت های بازرگانی داخلی و خارجی 
و تنظیم بازار محصولات کشــاورزی خبر داد و گفت: برای انجام فعالیت های بازرگانی، 
شرکت سرمایه گذاری جهاد نصر از حدود دو ماه پیش راه اندازی شده و ۱۰۰ درصد سهام 

شرکت ملی حفاری ایران صاحب 
بزرگ ترین ناوگان حفاری خشکی در 

منطقه
مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران گفت: این شرکت با برخورداری از ۷۰ دستگاه حفاری سبک، 

سنگین و فوق سنگین، بزرگ ترین ناوگان حفاری خشکی در منطقه را در اختیار دارد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت ملی حفاری ایران، حمیدرضا گلپایگانی در نشست 
خبری با اشاره به خارج شدن نام این شرکت از فهرست خصوصی سازی بیان کرد: از مجموع ۷۳ 
دکل حفاری ملکی شرکت ملی حفاری ایران سه دکل دریایی است.وی افزود: هم اکنون ۶۲ دکل 

خشکی و یک دکل دریایی در مناطق نفت خیز خشکی و دریایی کشور در حال حفاری و تکمیل 
چاه های نفت و گاز هســتند و ۱۰ دکل یا منتظر کاریابی اند یا به بازسازی نیاز دارند.مدیرعامل 
شرکت ملی حفاری ایران با اشاره به اینکه ناوگان خدمات فنی و مهندسی این شرکت در منطقه 
بی نظیر است، گفت: در این بخش دست کم ۲۰ نوع خدمات تخصصی به چاه ها در مراحل حفاری 
و بهره برداری ارائه می شود که برای نگهداشت و افزایش تولید بسیار بااهمیت است.گلپایگانی با 
تشــریح شرایط حفاری چاه های نفت در کشور در پیش و پس از پیروزی انقلاب اسلامی افزود: 
پیش از انقلاب مدیریت و برنامه های حفاری به طور کامل در اختیار شــرکت های خارجی بود و 
بیش از ۴۰ شرکت خارجی ارائه عملیات حفاری و خدمات فنی را عهده دار بودند و صنعت حفاری 
در کشــورمان را در انحصار داشتند.وی ادامه داد: پس از پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، به 
فرمان امام خمینی )ره( در اول دی ۱۳۵۸ شــرکت ملی حفاری ایران تأسیس شد و مهندسان 
و کارکنان ایرانی مدیریت و راهبری عملیات حفاری را با ۶ دکل در دست گرفتند و این شرکت 
روند توسعه و نقش آفرینی در حفر چاه های اکتشافی، توسعه ای و تکمیلی در خشکی و دریا را 
به عهده گرفت.مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران با اشاره به کارنامه درخشان فعالیت های این 

شرکت در بیش از چهار دهه گذشته بیان کرد: انجام عملیات حفاری و خدمات تخصصی از صفر 
تا ۱۰۰، بومی سازی دانش فنی، زمینه سازی برای ایجاد رشته حفاری در دانشگاه ها، تأسیس مرکز 
تکنولوژی حفاری، تعامل با سازندگان و صنعتگران داخلی و ساخت افزون بر ۷ هزار قلم قطعه و 
تجهیزات کاربردی، هم افزایی با مراکز علمی و پژوهشی، پرورش هزاران نیروی انسانی متخصص و 
مدیران مجرب و پاسخ گویی به نیازهای صنعت نفت در کشف و توسعه میدان های نفتی و گازی، 
حفاری و تکمیل ۵ هزار حلقه چاه و بیش از ۱۰ میلیون متر حفاری، گوشه ای از فعالیت های این 
شرکت بزرگ مادر تخصصی در کشور به شمار می آید. گلپایگانی به موضوع قرارگرفتن نام شرکت 
ملی حفاری ایران در فهرســت شرکت های مشمول طرح واگذاری و خصوصی سازی در بیش از 
دو دهه گذشته اشاره کرد و گفت: با وجود تلاش شبانه روزی کارکنان سخت کوش این مجموعه 
بزرگ صنعتی، این موضوع تبعات سنگینی برای ملی حفاری داشت که ایجاد محدودیت برای 
سرمایه گذاری، توسعه و روزآمدکردن تجهیزات به لحاظ موانع قانونی برای شرکت ملی نفت ایران 
و رکود عملکرد و بهره وری سازمان از ۹۶ درصد در سال ۱۳۹۳ به ۵۸ درصد در سال ۱۳۹۹ از 

جمله این تبعات بود.

۳۱ میلیون مگاوات ساعت 
برق در بورس معامله شد

۳۹ شرکت توزیع برق از آغاز خردادماه تا پایان هفته گذشته ۳۰ میلیون و ۵۴۵ هزار و ۳۲۶ 
مگاوات ســاعت برق با متوســط قیمت ۱۱۸۸ ریال و حداقل نرخ ۸۵۰ ریال در بورس انرژی  
معاملــه کردند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت نیرو، گزارش ها حاکی از آن اســت 
که از ابتدای خردادماه تا سه شــنبه )۲۹/۰۳/۱۴۰۳( تعــداد ۲۶ نیروگاه دولتی و ۳۵ نیروگاه 
خصوصی مشغول عرضه برق بودند. در این مدت در مجموع ۲۹۵۸ معامله توسط ۳۹ شرکت 
توزیع نیروی برق رقم خورد. همچنین حجم معاملات روزانه به ۳۰ میلیون و ۵۴۵ هزار و ۳۲۶ 
مگاوات ســاعت با متوسط قیمت ۱,۱۸۸ ریال و حداقل نرخ ۸۵۰ ریال در بورس انرژی و نرخ 
معاملات به حداکثر قیمت ۱,۳۹۰ ریال رسید.بر اساس این گزارش در روز دوشنبه حجم عرضه 
نیروگاه های دولتی فروشنده به یک میلیون و ۲۵۴ هزار مگاوات ساعت رسید که افزایش قابل 
توجهی را تجربه کرده اســت.گزارش ها حاکی از آن اســت که از ابتدای خردادماه تا سه شنبه 
)۲۹/۰۳/۱۴۰۳( تعداد ۲۶ نیروگاه دولتی و ۳۵ نیروگاه خصوصی مشغول عرضه برق بودند که 
نیروگاه های دولتی با ۱۶ میلیون و ۴۲۰ هزار و ۶۶۸ مگاوات ساعت حجم بیشتری از معاملات 

را به خود اختصــاص دادند، 
عرضــه  حجــم  طرفــی  از 
 ۱۳ خصوصی  نیروگاه هــای 
میلیــون و ۹۸۳ هزار و ۶۹۳ 
مگاوات ســاعت بوده اســت 
که ۴۶ درصــد از حجم کل 
می شــود  شــامل  را  فروش 
البتــه که در این بین ســهم 
نیروگاه های دولتی نسبت به 
بیشتر  نیروگاه های خصوصی 
روزها  ایــن  مهم  بود.نکتــه 
افزایــش ۹۱ درصدی حجم 
فروش نیروگاه های خصوصی 
از کل بود که از ۳۳ درصد در 
روز دوشنبه به ۶۲ درصد در 
روز سه شنبه رسید. از طرفی 
تعــداد معاملات هم طی این 
بــازه زمانی یــک هفته ای از 
۲۵۵۰ به ۲۹۵۸ رسیده است.

حداد عادل با اشاره به انتخابات دوره چهاردهم ریاست جمهوری گفت: امیدواریم در انتخابات پیش رو کسی منتخب شود که دغدغه مردم را مانند 
شهید رئیسی داشته باشد.به گزارش خبرنگار مهر، غلامعلی حداد عادل رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی امروز در آئین گرامیداشت روز ملی 
اصناف اظهار کرد: سر پیوند اصناف با انقلاب اسلامی دیانت آنهاست؛ اصناف در جنگ اقتصادی نقش خوبی ایفا کرده اند و سامان داشتن اصناف 
منجر به ساماندهی جامعه می شود.وی با بیان اینکه رمز پیوند و همبستگی اصناف با انقلاب اسلامی و جمهوری اسلامی دیانت و مسلمانی است، تصریح کرد: سامان داشتن بهتر اصناف به 
معنی سامان داشتن بهتر جامعه است. زندگی مردم با سامان داشتن اصناف بهتر می شود و هرچه مشکلات اصناف کمتر باشد مردم رضایت بیشتری در جامعه خواهند داشت و در اقتصاد 
خرد و کلان تأثیر دارند.رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی ادامه داد: اصلاحیه قانون نظام صنفی در مجلس یازدهم تصویب شد و امیدواریم منظور اصناف را برآورده کند.حداد عادل 
تصریح کرد: جمعه هشتم تیرماه فرصت و آزمون دیگری در عرصه ملی پیش رو داریم که آن نیز انتخابات است امیدواریم حضور شکوهمندانه مردم و اصناف را در این ارتباط داشته باشیم.

افزایش ارزش دلار در بازار جهانی موجب شد تا در معاملات ساعات گذشته بازار جهانی انرژی، قیمت نفت برنت حدود ۰.۵ دلار عقب نشینی کند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از بلومبرگ، در معاملات ساعات گذشته بازار جهانی انرژی، قیمت نفت برنت دریای شمال ۴۷ سنت کاهش یافت 
و به ۸۵ دلار و ۲۴ ســنت در هر بشــکه رسید.قیمت نفت وست تگزاس اینترمدیت آمریکا هم ۵۶ سنت عقب نشست و هم اکنون ۸۰ دلار و ۷۳ 
سنت در هر بشکه دست به دست می شود.به گزارش رویترز، دلیل کاهش قیمت نفت در معاملات اخیر نگرانی ها نسبت به تأثیر افزایش ارزش دلار 

بر تقاضای نفت در بازار جهانی بوده است. البته در این مسیر انتشار اخبار منفی اقتصادی نسبت به اوضاع برخی کشورهای جهان هم بی تأثیر نبوده است.در حالی شاهد کاهش قیمت 
نفت هســتیم که در عین حال نشــانه هایی نسبت به روند افزایشی تقاضای نفت در آمریکا نمایان شده و همچنینذخایر نفت انبار شده این کشور نیز رو به کاهش گذاشته است.با وجود 

کاهش اخیر قیمت نفت برنت و آمریکا اما هر دوی آنها هفته گذشته را با حدود ۳ درصد افزایش پشت سر گذاشتند. قیمت نفت هفته قبل از آن را هم با ۴ درصد رشد تمام کرده بود.

رییس جمهور بعدی باید مانند شهید رییسی دغدغه مردم 
را دنبال کند

کاهش قیمت نفت در بازار جهانی

اعلام آمادگی موسسه جهاد نصر برای توسعه کشت فراسرزمینی
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مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری گفت: ظرفیت تولید بلااســتفاده صنایع و 
شــرکت های صنعتی بزرگ در اختیار دانــش بنیان ها و واحدهای 
فناور قــرار می گیرد.ایمان لطفی در گفت و گــو با خبرنگار مهر، با 
اشــاره به راه اندازی مراکز هم آفرینی دربــاره جزئیات و اهداف آن 
توضیــح داد و گفت: در این مراکز در واقع ظرفیت های مازاد و بدون 
اســتفاده خط تولید صنایع جهت تولید محصولات و خدمات جدید 
به کار گرفته می شــود.مدیر پروژه مراکــز هم آفرینی معاونت علمی 
ضمن اشاره به اینکه راه اندازی این مراکز برآمده و برخاسته از قانون 
جهش تولید دانش بنیان است، افزود: در تعریف مراکز هم آفرینی باید 
گفت که این مراکز از سمت شرکت های بزرگ، صنایع و سازمان های 
تولید محور برای کمک به اقتصاد دانش بنیان، شــکل گیری و رشد 
ایجاد می شوند.به گفته لطفی برای راه اندازی این مراکز دستورالعمل 
و آئین نامه تدوین و توســط معــاون علمی رئیس جمهور تصویب و 
شاخص های ارزیابی تدوین شده است. همچنین بسته حمایت مالی 
از این مراکز با همکاری صندوق نوآوری و شــکوفایی در حال تدوین 
نهایی اســت.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با بیان اینکه حمایت ها در حوزه 
مراکز هم آفرینی تقریباً هم سطح و هم تراز با حمایت های اعطایی به 
کارخانه های نوآوری است، گفت: در ١٠ سال گذشته در اکوسیستم 
نوآوری و فناوری هر اقدامی انجام شده بیشتر از سمت عرضه فناوری 
و نوآوری فعالیت صورت گرفته اســت، یعنی یک اســتارت اپ، تیم 
فناور یا شــرکت دانش بنیان در مراکز نوآوری و رشد، پارک های علم 
و فناوری و یا کارخانه های نوآوری مستقر شده و نمونه محصول اولیه 
را می ســازند اما به تولید نیمه صنعتی و صنعتی نرســیده است.وی 
افزود: ما در مراکز هم آفرینی می خواهیم از ســمت تقاضا به اقتصاد 
دانش بنیان کمک کنیم به این صورت که صنعت اعلام نیاز می کند 
و شــرکت دانش بنیان مرتبط با نیاز او پروپوزال ارائه می دهد و یک 
همکاری فناورانه ای شــکل می گیرد که منجر به تولید مشــترک و 
توسعه محصول جدید در حوزه فناوری و نواوری خواهد شد.وی ادامه 
داد: ما این فرایند را در طرف عرضه نداشــتیم و شرکت ها در سطح 
محصول اولیه متوقف می شدند و پس از آن خودشان به دنبال سرمایه 
گــذار و یا صنایع متقاضی برای حمایت می رفتند اما به واســطه راه 
اندازی مراکز هم افرینی، طرف تقاضا )صنایع( در درون مجموعه خود 
محصولات را به تولید انبوه می رســاند.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی 
معاونت علمی ادامه داد: در این شــرایط طرف تقاضا یا همان صنایع 
و شــرکت های صنعتی بزرگ، زیرساخت های سخت از جمله فضای 
کار، ماشــین آلات و تجهیزات فضای اداری، اشــتراکی اختصاصی 
و همچنین زیرســاخت های نرم مثل نیروی فنــی و واحد تحقیق و 
توســعه ای خود را در اختیار شــرکت های دانش بنیان قرار می دهد. 
لذا اینجا می توانیم بگوییم واقعاً اقتصاد دانش بنیان شــکل می گیرد 
و صنایع دانش بنیان می شــوند.لطفی با بیان اینکه برخی شرکت ها 
ظرفیت خالی و بلااســتفاده برای تولید دارند که می تواند در اختیار 
اکوسیستم نوآوری و فناوری کشور و دانش بنیان ها قرار بگیرد گفت: 
برخی شرکت ها با ۶٠ درصد ظرفیت خود کار می کند ولی ٨٠ درصد 
ســهم بازار را دارند و اصلًا نیــاز ندارند ۴٠ درصد ظرفیت دیگر خود 
را فعال کنند.مدیر پروژه مراکز هــم آفرینی معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری افزود: شرکت های مدنظر، 
شرکت های متوســط و بزرگ هستند و با شــرکت های کوچک که 
مشکلات منابع، فضا و زیرساختی دارند، کاری نداریم. بنا بر آمار اعلام 
شده، ۵٠ درصد ظرفیت تولید کشور در کارخانه ها بلااستفاده بوده و 
از ١٠٠ درصد زیرســاخت ها استفاده نمی شود که این ظرفیت خالی 
می تواند برای شــرکت های دانش بنیان و فناور مفید باشد.وی ادامه 
داد: برخی شــرکت ها درخواست های همکاری فناورانه با شرکت های 
دانش بنیان و فنــاور و ایجاد مراکز هم آفرینی داده اند و ما در حال 
بررســی این درخواست ها هســتیم.لطفی با تاکید بر اینکه همکاری 
فناورانه صنایع تولیدی و دانش بنیان ها در قالب راه اندازی مراکز هم 
آفرینی در سه حوزه سلامت، معدن و پتروشیمی در اولویت قرار دارند، 
گفت: استان های اصفهان، فارس، کرمانشاه و یزد به عنوان استان های 
هدف ما در فاز اول راه اندازی این مراکز هستند.مدیر پروژه مراکز هم 
آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
پرداخت ۶٠ تا ۷٠ درصدی خرید تجهیزات خاص، بهسازی و نوسازی 
تجهیزات، کمک به صادرات را از حمایت های معاونت در راستای راه 

اندازی این مراکز عنوان کرد.

استفاده از ظرفیت خالی کارخانه ها 
با مراکز هم آفرینی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تندیس شاعر ایرانی !!

دی اس ایکس کانسپت، تجسم خودروی اسپورت آینده

دی اس فرانسه برخی محصولات جالب را عرضه می کند که از جمله ی آن ها می توان به دی اس ۳ کراس بک و دی اس ۷ کراس 
بک بزرگ تر اشاره کرد؛ اما خودرویی که خلأ عرضه اش توسط این کمپانی در بازار احساس می شود یک محصول اسپورت و متمایز 
است. به تازگی رندری از یک کانسپت با نام دی اس ایکس منتشر شده که می خواهد نمایشی از ظاهر محصول اسپورت دی اس 
باشــد. این رندر نشــان دهنده ی خودروی اسپورت دو درب در آینده است. برخلاف تمامی خودروهایی که در بازار حضور دارند، 
کانسپت دی اس ایکس فاقد کابینی نرمال می باشد و بجای آن سرنشین ها در بخش بسته ای می نشینند. این در حالی است که 
راننده نیز درست همانند یک اسپیدستر در خودرو می نشیند. این کانسپت کاملًا آینده نگرانه طراحی شده اما خب فکر نمی کنیم 

که حتی فکر تولید آن را هم در ذهن داشته باشد.

سومین سهمیه المپیک برای تیراندازی ایران
فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا جاکارتا ششم شد و سهمیه المپیک پاریس گرفت.به گزارش 
ایســنا، در سومین روز از مســابقات قهرمانی آسیا و توزیع سهمیه المپیک فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان ششم شد  و طبق 
اعلام فدراسیون توانست سهمیه المپیک پاریس را کسب کند. او سومین دختر تیرانداز ایران است که سهمیه المپیک پاریس را دریافت 
می کند.تیراندازی ایران پیش از این دو سهمیه المپیک پاریس را کسب کرده  است. هانیه رستمیان در ماده تپانچه ۲۵ متر و شرمینه 
چهل امیرانی در تفنگ ١٠ متر صاحب سهمیه المپیک پاریس شده اند.فاطمه امینی در مرحله مقدماتی با امتیاز ۶۲٨.۲ در رده دوازدهم 
ایستاده و به فینال راه یافته بود.تیم ملی تیراندازی ایران ١۳ نماینده در مسابقات آسیایی توزیع سهمیه المپیک دارد که تاکنون تیم ملی 

تپانچه بادی به مدال نقره و تیم ملی تفنگ زنان و تیم میکس تفنگ بادی به مدال برنز رسیده اند.

پیشنهاد

چهره روز

رمان بدخواهی
کتاب حاضر اثر کیگو هیگاشینو نویسنده ی ۵۹ ساله ژاپنی است که 

عمدتاً به خاطر رمان های معمایی اش شناخته شده است. او جزء 

ســیزده نویسنده ی برتر رمان های معمایی در ژاپن بین سال ۲۰۰۹ تا 

۲۰۱۳ اســت که در سال ۱۹۸۵ برای »بعد از مدرسه« موفق به کسب 

جایزه  ادو گاوا رمپو شد. رمان بدخواهی شرح حال رنجش و کینه توزی 

عمیق چند ســاله است که خود را در قالب نیت شوم و شیطانی قتل 

نمایان می کند. در کتاب حاضر نه تنها به روانشناســی قتل پرداخته 

می شود بلکه نقش ماهرانه قاتل بر جذابیت روایت داستان می افزاید. 

بدخواهی تقریبا شبیه هیچ کدام از داستان های پلیسی – معمایی که 

تا به حال خوانده اید نیســت. کونیهیکو هیداکا، رمان نویس معروف 

ژاپنی، شبِ قبل از مهاجرت در خانه خودش به قتل می رسد. اسامو 

نونوگوچی، دوســتِ مقتول، که خودش هم یک نویسنده است، جسد 

را پیدا می کند و داستان از اینجا شروع می شود. رمان بدخواهی دو راوری دارد و شامل یادداشت های دو شخصیت از روند 

بررسی این قتل است: اسامو نونوگوچی )دوست مقتول( و کیوچیرو کاگا )کارآگاه پرونده(. در این کتاب مسئله اصلی این نیست 

که قاتل کیســت؛ این ســوال که هیداکا را چه کسی به قتل رسانده به سرعت حل می شود؛ اما سوال اصلی اینجاست که انگیزه ی 

این قتل چیست؟ چرایی انجام کار در این کتاب بسیار بیشتر مورد توجه است. نکته جالب اینکه کارآگاه کاگا از همکلاسی ها و 

هم مدرســه ای های قاتل اســت، او شناخت خوبی نسبت به او دارد و همین شناخت در نهایت به وی در کشف حقیقت کمک 

می کند. البته حل معما و پی بردن به انگیزه قتل به این سادگی ها نیست. کارآگاه برای پی بردن به واقعیت سعی می کند همه 

جوانب را بسنجد، حسادت، رقابت عشقی، جایگاه اجتماعی و… . کارآگاه کاگا، روابط بین قاتل و مقتول را به طور عمیق بررسی 

می کند و به گذشــته و کودکی این شخصیت ها سرک می کشــد تا جواب های قانع کننده و درستی پیدا کند. بنابراین خواننده با 

داستانی معمایی – جنایی روبه رو است که در آن رفتار، دوران کودکی، خاطره ها و بسیاری از موارد دیگر مهم هستند.

کیل جوآکین فینیکس )جوآکین رافائل فینیکس( 
تولد: ســال ١۹۷۴ میــلادی فیلم های برجســته: فیلم 
رزماگیر، فیلم او، فیلم استاد، فیلم جوکر جوایز برجسته: 
کسب یک جایزه اسکار بســیاری از نقادان و علاقمندان 
به ســینما جوآکین فینیکس را در کنــار نام دنیل دی 
لوئیس قرار می دهند در زمینه تعهد به نقشــی که به آن 
پرداخته اند. فینیکس در سال ١۹۷۴ در پورتوریکو به دنیا 
آمد و در هشت سالگی شروع به کار بازیگری کرد. واکین 
فینیکس یک رزومه با نقش هــای به یادماندنی در حرفه 
خود دارد که بدون شک نمی توان در یک یا دو پاراگراف 
به آن ها اشاره کرد. یکی از نقش های اولیه و برجسته اش 
در فیلم رزماگیر است که در کنار راسل کرو موفق شدند 
یکــی از بهترین فیلم های تاریخی را خلق کنند. از جمله 
نقش های زیبای دیگر او می توان به نقش تئودور در فیلم 
او و نقش فردی کوئل در فیلم اســتاد اشاره کرد. آخرین 
فیلم برجسته ای که ما شاهد بازی فینیکس در آن هستیم 
فیلم جوکر است که بهترین نقش آفرینی فینیکس برای این فیلم تلقی می شود. او پس از سه بار نامزدی برای کسب 
جایزه اسکار در سال ۲٠۲٠ برای بازی در فیلم جوکر به عنوان بهترین بازیگر نقش اصلی مرد برنده این جایزه شد. 
فینیکس فعالیت حرفه ای خود را در اوایل دههٔ ١۹٨٠ به همراه برادرش ریور در تلویزیون آغاز کرد. او در آن زمان با 
نام لیف فینیکس که خودش انتخاب کرده بود، شناخته می شد. سپس در اوایل دههٔ ١۹۹٠ نام اصلی خود را انتخاب 
و بــرای نقش های مکملش در فیلم کمدی-درام به خاطرش مــردن )١۹۹۵( و فیلم دورانی قلم پرها )۲٠٠٠( نظر 
منتقدان را به خود جلب کرد. او برای به تصویر کشیدن کومودوس در درام تاریخی گلادیاتور )۲٠٠٠( نامزد دریافت 
جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد شد. فیلم علمی تخیلی نشانه ها )۲٠٠۲(، تریلر روستا )۲٠٠۴( و درام 
تاریخی هتل رواندا )۲٠٠۴( با بازی او در گیشه موفق بود و برای به تصویر کشیدن موسیقی دان جانی کش در فیلم 
زندگی نامه ای سربه راه باش )۲٠٠۵( نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد و برندهٔ جایزهٔ گلدن گلوب شد. او 

سپس در چند فیلم ظاهر شد و برای مدتی از بازیگری کناره گیری کرد

فرهنگ

رییس پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در 
خصوص تشعشــعات شــبکه تلفن همراه آگاهی بخشی 
و توجیه پذیری جامعه دارای اهمیت بســیار زیاد اســت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پژوهشــگاه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات؛ نشســت تخصصی بــا موضوع اثرات 
پرتوگیری شــبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل 
پنجم در پژوهشــگاه ارتباطات و فنــاوری اطلاعات برگزار 
شد. این نشســت با هدف بررسی و تبادل نظر درباره مزایا 
و معایب اســتفاده از شبکه های ارتباطی نسل پنجم و ارائه 
راهکارهای بهبود سلامت جامعه در این زمینه تشکیل شد.

در این نشست، نماینده هایی از دانشگاه، انجمن حفاظت از 
اشعه، سازمان تنظیم مقررات ارتباطات رادیویی، اپراتورها، 
سازمان انرژی اتمی و یک شرکت پژوهشی حوزه سلامت و جمعی از خبرگان پژوهشگاه در این حوزه حضور 
داشتند و به بحث و بررسی پیرامون اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل پنجم 
پرداختند.در ابتدای جلســه گزارشی از عملکرد پژوهشــگاه ICT در خصوص اقدامات انجام شده در حوزه 
اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت ارائه شد و در ادامه سید محمد رضوی زاده رئیس پژوهشگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن معرفی و بیان عملکرد پژوهشگاه ICT، اظهار کرد: پژوهشگاه در حقیقت 
بازوی پژوهشــی وزارت ارتباطات اســت، به طوری که فعالیت های پژوهشی وزارت ارتباطات در این مرکز 
صورت می گیرد البته همواره در تلاش هستیم که نقش مؤثری در کل جامعه آی سی تی کشور داشته باشیم 
به عنوان مثال برگزاری همین جلسه که نمایندگان سازمان های مختلف در آن حضور دارند.وی همچنین با 
اشاره به رشد فناوری های ارتباطی به ویژه شبکه های تلفن همراه، افزود: امروزه با توجه به رشد فناوری های 
ارتباطی، استانداردســازی در این حوزه نیز رشــد کرده است و نسبت به ١٠ سال پیش، رگولاتوری بسیار 

پیشرفته تر شده است، اما هنوز به پژوهش در این حوزه باید ادامه داد.

ضرورت آگاهی بخشی درباره 
تشعشعات شبکه تلفن همراه
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